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Aan het college van burgemeester en wethouders van Helmond, 
 
N.a.v. de raadsinformatiebrief (RIB 1199006955 Mi/MP dd 15-9-2011) over ‘bodemverontreiniging 
Sallandhof en Gooisehof’ en berichtgeving in het ED (dd 16-9-2011) over méér vervuiling van de bodem 
onder en rondom woningen bij Sallandhof e.o. in de Helmondse wijk Rijpelberg maakt Helder Helmond zich 
zeer ernstige zorgen over m.n. de volksgezondheid van getroffen bewoners. 
Helder Helmond heeft dan ook de volgende vragen: 
1. Het kaartje toont 3 verschillende locaties. Is er derhalve ook sprake van 3 verschillende incidenten mét 

PCB’s? Of is er een verband? 
2. Waarom wordt er niet net als in Lekkerkerk in 1980 óók gesaneerd onder de getroffen huizen? 
3. Waarom wordt er maar één meter gesaneerd en niet de gehele vervuiling oftewel anderhalve meter 

verwijderd? 
 
M.n. de vragen 2 en 3 hebben te maken met het gevoel van veiligheid. En wel vergelijkbaar met het gevoel 
van veiligheid van bewoners in Brandevoort waar het de hoogspanningsmasten betreft. Dáár – hoewel er 
van specifieke gezondheidsrisico’s geen sprake is – worden miljoenen geïnvesteerd, terwijl er in Rijpelberg 
wél sprake is van aantoonbare verontreiniging! 
 
In afwachting van een spoedig en afdoende antwoord, verblijven wij. 
 
Hoogachtend en met heldere groet, 
Michael Rieter, fractievoorzitter Helder Helmond. 
 
Antwoord college van burgemeester en wethouders: 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede. 
1. Helaas is tot op heden de oorzaak van de verontreiniging niet bekend. Hierover bestaan alleen 

suggesties en aannames. Vanuit historische informatie weten we dat er bij de aanleg van de wijk 
grondverzet heeft plaatsgevonden van de omgeving van het Sallandhof naar Gooisehof Oost. Een 
verband tussen deze twee verontreinigingskernen ligt gezien de overeenkomst in aard en voorkomen 
wel voor de hand. Een aantoonbare link tussen Kennemerland/Gooisehof West en de twee andere 
kernen is er niet, ondanks de overeenkomst in aard en voorkomen. 

2. De sanering in Lekkerkerk was de eerste grote bodemsanering in Nederland. De saneringsuitvoering 
was niet gebaseerd op de eventuele risico's van de bodemverontreiniging omdat daarvoor de kennis op 
dat moment ontbrak. Sindsdien is de kennis van bodemverontreiniging, het bodemsaneringsbeleid en de 
bijbehorende wet en regelgeving sterk ontwikkeld. Dit heeft geleid tot een omslag in saneringsaanpak 
van "alles verwijderen" naar "alleen verwijderen wat nodig is" en "sober en doelmatig". Deze omslag ligt 
vast in de Wet bodembescherming en afgeleide regelgeving die door het college van B&W als bevoegd 
gezag worden uitgevoerd. Het college van B&W dient te zorgen dat risico's die samenhangen met de 
aangetroffen bodemverontreiniging worden weggenomen en dat is niet hetzelfde als het opruimen van 
alle verontreinigde grond. In het geval Sallandhof kunnen er risico's ontstaan door contactmogelijkheden 
met de verontreinigde grond. Die contactmogelijkheden zijn alleen aanwezig op onbebouwde 
terreindelen, de woningen zelf fungeren immers al als barrière. Het is dus vanuit risicoperspectief gezien 
niet nodig de grond onder de woningen te saneren. 
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3. Vanuit haar rol als bevoegd gezag Wet bodembescherming heeft de gemeente Helmond de verplichting 
er op toe te zien dat risico's die samenhangen met de aangetroffen bodemverontreiniging worden 
weggenomen. Het doel van de sanering is dus het wegnemen van de risico’s en niet het opruimen van 
alle verontreinigde grond. In deze situatie kunnen er risico's ontstaan door contactmogelijkheden met de 
verontreinigde grond. Dit risico wordt weggenomen door het aanbrengen van een nieuwe contactlaag 
van schone grond van 1 meter dik. De dikte van 1 meter is gebaseerd op landelijk beleid en wordt overal 
in Nederland op deze wijze toegepast. 

 
Burgemeester en wethouders van Helmond, 
De burgemeester,  de secretaris, 
Drs. A.A.M. Jacobs.  A.A.M. Marneffe RA. 
 
 


